
 

 

Interpellation till Johan Niklasson (C)  Kommunfullmäktige 2022-06-13 

 

 

Lanna badgruva 

För tillfället pågår som bekant ännu en satsning och utbyggnad av Lanna badgruva. Det är ytterligare 

en i raden av alla de satsningar som gjorts i tron att komma till rätta med de problem som 

kommuninvånarna påtalat och brottats med under flertalet år. Den här gången ska runt tre miljoner 

skattekronor ner i detta slukhål. 

Nytt för i år är att kringboende nu fått möjlighet att yttra sig angående kommunens ansökan om 

bygglov för tillbyggnad av parkeringsplats. Ett förfarande som aldrig tidigare erbjudits berörda 

fastighetsägare under de tio år som badgruvan varit i kommunens ägo. Alla hittills genomförda 

förändringar och byggnationer som skett på platsen under åren har med andra ord skett utan någon 

som helst grannförfrågan eller information till närboende och direkt berörda. 

Vid närmare efterforskning har det nu också framkommit att tidigare genomförda bygglovspliktiga 

projekt saknar såväl bygglov som dispens från strandskyddet. Det finns inga tillståndsdokument i vare 

sig Sydnärkes byggförvaltnings system eller i tillhörande äldre arkiv. Med andra ord är stora delar av 

badgruveområdet enligt min mening att betrakta som ett så kallat ”svartbygge”. 

Nu söks alltså bygglov för utbyggnad av parkeringsplatsen. En parkeringsplats som helt saknar 

bygglov och dispens från strandskyddsbestämmelserna och som dessutom tidigare utökats under 

samma premisser. Att ansöka om bygglov för utbyggnad av något som uppförts utan tillstånd, låter i 

mina öron som en orimlighet. 

 

Mina frågor är… 

- Hur kommer kommunen att hantera frågan om det sökta bygglovet? 

- Hur kommer kommunen att agera gällande tidigare olovliga byggen? 

- Hur ser man på nerfartsvägen till stranden där man grävt bort stora delar av kalkstensberget 

utan dispens från strandskyddet eller giltigt bygglov? 
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